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2022 in een notendop 

 Burgerjaarverslag 2022

Corona 
De eerste maanden van 2022 stonden in het teken van 
corona. Er waren strenge maatregelen. Veel winkels,  
de horeca en binnensportaccommodaties waren dicht.  
We droegen mondkapjes en de vaccinatiecampagne liep.  
Het was een zware tijd. Sommigen verloren dierbaren,  
we konden elkaar lange tijd niet zien, voor ondernemers die
hun bedrijf langere tijd moesten sluiten, was het moeilijk 
etc. In het voorjaar gingen versoepelingen in en inmiddels 
is corona op de achtergrond. Wij zijn trots op hoe inwoners, 
ondernemers en clubs met deze tijd omgingen en met hun 
naoberschap anderen bijstonden. Onze dienstverlening aan
inwoners verliep in die tijd met name digitaal en telefonisch.
Met uitzondering van taken waarvoor dat niet mogelijk 
was, zoals veel werkzaamheden bij de publieksbalie, van de
buitendienst en handhavers. Om je op de hoogte te houden
van de coronamaatregelen informeerden wij je steeds  
over wijzigingen of regelingen waar je als ondernemer of 
vereniging gebruik van kon maken. Dit deden we via onze 

communicatiekana-
len, zoals Contact 
en sociale media, 
maar natuurlijk ook 
via onze account-
managers voor 
ondernemers en de 
combinatiefunctio-
narissen voor sport 
en cultuur. 

Twee keer zo mooi!
In het voorjaar stel-
den we de nieuwe 
Omgevingsvisie: 
Bronckhorst twee 
keer zo mooi! vast, 
na een uitgebreid 
participatietraject met 
inwoners, organisaties

en ondernemers. De visie gaat over hoe we op lange termijn
omgaan met de grote opgaven: sterke dorpen & leefbaar 
platteland, landschappelijke kwaliteit, energie & klimaat, 
economie & landbouw en gezonde leefomgeving. 

Brand met asbest 
Begin februari brandde restaurant Het Gouden Paleis in 
Drempt af, waarbij roet- en asbestdeeltjes vrijkwamen. Er 
vielen geen gewonden, maar omwonenden moesten een 
aantal uren hun huis uit en hun tuinen, verschillende plant-
soenen en wegen/
paden waren enige 
tijd afgezet vanwege 
asbest. In nauw over-
leg met onder andere 
de betrokken bewoners,
hun verzekeraars en 
de omgevingsdienst 
regelden we het 
opruimen. 

Schat gevonden
De eigenaar deed bij de verbouwing van zijn monumentale 
huis aan de Bovenstraat in Bronkhorst een unieke archeo-
logische vondst: een muntschat van 14 gouden en 18 zil-
veren munten, die rond 1620 onder de vloer zijn verstopt. 
De oudste munt stamt uit eind 1400. Wij stelden in het 
voorjaar een bedrag beschikbaar voor onderzoek en rap-
portage van het verhaal achter deze bijzondere muntschat. 
De schat wordt tentoon-
gesteld in het Stedelijk 
Museum in Zutphen.  
In 2022 waren replica’s 
te zien bij tentoon- 
stellingen in museum  
Smedekinck in Zelhem 
en galerie Art & Meet  
in Bronkhorst. 

Woningbouwinitiatieven
Ook in Bronckhorst is woningtekort. In de hele gemeente zijn
woningbouwinitiatieven om te zorgen voor extra woningen. 
Onder meer wezen we in februari vijf extra woningbouw-
locaties aan, aan de rand van de bebouwde kom in Hengelo,
Hummelo, Steenderen, Vorden en Zelhem, om de bouw van
woningen te kunnen versnellen. Ook woningcorporaties 
bouwen op verschillende plekken, zoals de nieuwe huur-
woningen op het terrein van het voormalige Union-gebouw 
in Zelhem. We willen dat iedereen in Bronckhorst, jong en 
oud, goed kan wonen in een betaalbaar en duurzaam huis. 

Gastgezinnen voor Oekraïense vluchtelingen kregen 
attentie voor hun geweldige inzet

Burgemeester Marianne Besselink: 
“Ook in 2022 gebeurde veel in 
Bronckhorst. Er waren gemeente-
raadsverkiezingen, een nieuwe 
raad en college traden aan, de 
oorlog in Oekraïne bracht vluchte-
lingen naar Bronckhorst, we zetten 
ons in om woningbouwplannen te 
ontwikkelen en mooie duurzame 
stappen te realiseren, corona 
speelde in de eerste helft van 
het jaar een grote rol, terwijl in 
de tweede helft de energie- en 
stikstofcrisis dat deden etc. In dit 
verslag blikken we terug op 2022.” 

Enkele cijfers van producten en diensten die we verstrekten in 2022 t.o.v. 2021
• 3.525 rijbewijzen (4.319 in 2021)
• 1.521 paspoorten (947 in 2021) en 1.790 identiteitskaarten (2.136 in 2021) 
• 555 aanvragen omgevingsvergunning voor o.a. bouwen, kappen en milieu (622 in 2021)  
• 231 aanvragen APV-vergunning voor evenementen (126 in 2021) en we registreerden 

126 meldingen (74 in 2021) 
• 269 uitkeringen (269 in 2021) 
• 1.868 x de minimaregeling incl. kindpakketregeling (995 x in 2021). Hierbij zijn de 

Oekraïense vluchtelingen inbegrepen 
• 2.709 x bijzondere bijstand (356 x in 2021). Dit is inclusief de energietoeslag
• 1.263 inwoners kregen huishoudelijke hulp (1.245 in 2021)
• 574 inwoners kregen een begeleidingstraject (GGZ-behandeling, dagbesteding etc.) 

(666 in 2021) 
• 899 vervoersvoorzieningen (waaronder een taxipas, aangepaste fiets, scootmobiel, 

financiële vervoersvergoeding) (in 2021 waren dit er 1.183)
• 96 woonvoorzieningen (102 in 2021)

• 374 rolstoelen (368 in 2021)
• 809 kinderen kregen een vorm van jeugdhulp  

(989 in 2021) 
• 623 x de mantelzorgwaardering verstrekt      

(681 in 2021)
De cijfers laten zien dat inwoners op sociaal 
gebied in 2022 weer meer ondersteuning nodig
hadden, die de gemeente in verschillende
vormen verstrekte. 

Verder:
• werden 233 baby’s geboren (240 in 2021)
• zijn 88 huwelijken (72 in 2021) en 37 geregistreerde 

partnerschappen (59 in 2021) gesloten
• telden we op 31 december 2022 36.280 inwoners   

(36.055 in 2021)
• ontvingen we 138 bezwaarschriften (105 in 2021). 67 bezwaarschriften zijn onderling 

met de betrokken medewerkers en inwoners opgelost of doorgestuurd naar andere 
instanties die verantwoordelijk zijn voor de behandeling. Onze juristen behandelden  
31 ‘lichtere’ zaken en 18 zaken kwamen bij de commissie bezwaarschriften terecht.  
Van 22 bezwaarschriften die tussen het najaar en het einde van het jaar binnenkwamen, 
wordt binnenkort bekend hoe deze afgehandeld worden. De bewaarschriften gingen 
over uiteenlopende onderwerpen, zoals omgevingsvergunningen en handhavingszaken

• feliciteerden we 59 echtparen die 70, 65 of 60 jaar getrouwd waren. Dit gebeurde, 
afhankelijk van de coronasituatie, persoonlijk of digitaal door de (loco)burgemeester  
of met een brief. Datzelfde deden we met 7 (!) inwoners die 100 jaar of ouder werden

• kregen de eigenaren van De Gouden Karper in Hummelo vanwege hun 100-jarige 
bestaan van burgemeester Besselink het unieke predicaat Hofleverancier uitgereikt. Dit 
beroemde hotel en restaurant bewaakt met zorg de goede balans tussen de traditionele 
kwaliteiten van het bedrijf en de noodzaak om bij de tijd te blijven  

• was lintjesregen rond Koningsdag een  
echte lintjesregen. 12 Bronckhorsters wer-
den verrast. Nog nooit waren het er zoveel. 
De uitreiking was weer tijdens een feestelijke 
happening op het gemeentehuis, nadat dit 
door corona twee jaar niet kon. Wim Knaake 
uit Steenderen, het echtpaar Geert Hiddink 
en Hermien Hiddink-Korenblek uit Hengelo, 
Harry Lichtenberg uit Vorden, Gerda Schoo-

Hondelink uit Vorden, Carla Harenberg-Levers uit Hummelo, Ursula Dijkstra-Rumpf uit 
Hoog-Keppel, Meta Schoenmaker uit Hoog-Keppel, Jan Memelink uit Vorden, Gerrit 
Eskes uit Vorden, Joop Rutten uit Steenderen en Geert-Jan Oosterhuis uit Hengelo wer-
den allemaal Lid in de Orde van Oranje Nassau. Er waren meer inwoners die koninklijk 
werden onderscheiden in 2022. Ook Jan de Beij uit Baak, Leo Kamphuis uit Vorden, 
Chris Jansen uit Zelhem en Herman van Rooijen uit Bronkhorst kregen dit zeer verdiende
lintje. Eind november kreeg tot slot het echtpaar Schieman uit Hengelo de Ridder  
onderscheiding uitgereikt voor hun verdiensten 

• reikten de burgemeester en de brandweercommandant de 11-jarige 
Jesper Vieberink uit Zelhem het lintje Held van Bronckhorst uit van-
wege zijn heldhaftige optreden bij een brand bij hem thuis. Hij zag 
de brand toen de rookmelder afging en belde 112. De brandweer 
kwam, haalde Jesper en de huisdieren uit huis en bluste de brand. 
Door zijn actie raakte niemand gewond 
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De ambitie is daarom t/m 2030 1.700-2.200 woningen bij te 
bouwen. Om in het buitengebied meer mogelijk te maken, 
pasten we ons beleid aan. Over de plannen voer(d)en we 
gesprekken met buurtbewoners. In Hummelo deden we dat 
op een nieuwe manier, via zogenaamde wooncharettes. 
Om inwoners op de hoogte te houden van de woningbouw-
plannen introduceerden we de nieuwsbrief Wonen in 
Bronckhorst, die al ruim 1.000 abonnees telt. 

Zorg en welzijn
Naast het verstrekken van een groot aantal zorgvoorzie-
ningen aan inwoners, zoals huishoudelijke hulp, jeugdzorg 
en minimaregelingen (zie alinea cijfers producten en dien-
sten), gebeurde er meer om inwoners te ondersteunen. 
Om mantelzorgers te ondersteunen bij hun belangrijke 
zorg aan naasten, organiseerden we onder andere regel-
matig thema-avonden. Bijvoorbeeld over de hulp die we 
als gemeente of andere organisaties in Bronckhorst kun-
nen bieden, het regelen van financiële zaken, hoe om te 
gaan met dementie etc. Tijdens de mantelzorgverwendag 
in november zetten we ruim 100 mantelzorgers in het zon-
netje. Zij genoten van verschillende activiteiten in Toldijk of 
Hummelo. Met jonge mantelzorgers ondernamen we zo nu 
en dan leuke uitjes. Verder konden inwoners voor hun 
mantelzorger ook weer de mantelzorgwaardering aanvra-
gen (een geldbedrag om vrij te besteden). Voor mensen 
die moeite hebben om formulieren in te vullen, kwam de 
formulierenbrigade met vrijwilligers die gratis hulp bieden 
bij het invullen van bijvoorbeeld overheidsformulieren.  
De gemeenten in de Achterhoek, waaronder Bronckhorst, 
sloten vanaf juli nieuwe contracten af met zorgaanbieders 
van Jeugdhulp en Wmo. Om je de beste zorg of ondersteu-
ning te bieden, werken we nauw samen met de aanbie-
ders. Inwoners hebben nu een grotere betrokkenheid bij 
de zorginzet en er is meer maatwerk. Eind 2022 stelden 
we nieuw gezondheidsbeleid op. Om meer inwoners te 
ondersteunen in het maken van gezonde keuzes en bij  

te dragen aan het 
welbevinden van 
Bronckhorsters.  
Hiervoor werken we 
op lokaal en regionaal 
nauw samen met 
diverse betrokken 
maatschappelijke 
partners. 

Sport- en cultuuractiviteiten 
Sporten, bewegen, mentaal en fysiek fit blijven is erg 
belangrijk. De gemeente wil dat dit voor iedereen mogelijk 
is en blijft met een divers aanbod en goede accommodaties. 
Daarvoor werken we met de betrokken partijen aan de  
uitvoering aan het sportakkoord, preventieakkoord en de 
sportagenda. Om een gezonde leefstijl te stimuleren, orga-
niseerden onze combinatiefunctionarissen onder andere 
weer veel leuke activiteiten voor jongeren in de vakanties 
in verschillende dorpen. Daarnaast zijn ze op de meeste 
basisscholen wekelijks aanwezig om de gymlessen en een 
naschools sportaanbod te verzorgen. Voor volwassenen 
kwam de Fitgids voor 55+ weer uit, een handig overzicht 
van vele sportieve activiteiten die in Bronckhorst voor deze 
groep georganiseerd worden. In het najaar organiseerden 
de combinatiefunctionarissen voor deze groep FitVedân! met 
een leuk en afwisselend programma aan sportactiviteiten. 

Onder meer OldStars handbal, voetbal- of tennistraining, 
een yoga-wandeling en een spel Kubb spelen. Verder was 
er een gratis gezondheidscheck. Ook organiseerden ze 
culturele projecten. Zo konden inwoners kennismaken met 
muziekverenigingen. Met de musea en Erfgoed Gelderland 
is een lesplan opgesteld voor bezoeken aan musea door 
basisschoolleerlingen. Met alle activiteiten door het jaar 
heen bereikten de combinatiefunctionarissen ca. 60%  
van onze inwoners. Door corona konden veel organisaties 
en verenigingen een tijd geen activiteiten voor hun leden 
organiseren. Om verenigingen en accommodaties te 
ondersteunen, boden we advies en verschillende regelingen 
aan. Er kwam ook een subsidieregeling voor het verduur-
zamen van accommodaties en budget voor het toekomst-
bestendig maken van het sportaanbod. Onder andere  
aanvragen voor padelbanen en een uitbereiding voor de 
paardensport in Zelhem werden gehonoreerd, andere  
aanvragen zitten nog in de pijplijn. 

Opvang (Oekraïense) vluchtelingen
Eind februari werden we opgeschrikt door de oorlog in 
Oekraïne en ontstond een grote vluchtelingenstroom. Ook 
in Nederland vangen we vluchtelingen op. In Bronckhorst 
in 2022 gemiddeld ruim 160 mensen. Bij zowel gastgezin-
nen als in gemeentelijke opvanglocaties die we inrichtten. 
Onder meer kochten we 7 stacaravans aan die in Vierakker 
staan en huurden we de locatie Hooge Weide in Vorden en 
verschillende woningen en chalets in onder meer Hengelo, 
Zelhem, Keppel en Drempt. Ook ondersteunden we   
de vluchtelingen op vele manieren, bijvoorbeeld door 
steunpunten in Hengelo in samenwerking met de kerk en 
Vluchtelingenwerk en begeleiding naar werk en school. 
We waarderen de gastvrijheid die gastgezinnen de vluch-
telingen boden zeer en brachten hen rond de zomer- en 
kerstvakantie daarom een attentie. Verder vangen we,  

net zoals afgelopen 
winter, in De Betteld 
in Zelhem deze win-
ter ook weer enkele 
maanden een groep 
minderjarige asiel-
zoekers op.

Klop aan

Er ontstond een energiecrisis en mensen kwamen in de 
knel door té hoge (energie)kosten. Om te helpen, kwam 
een heel pakket met maatregelen vanuit zowel het rijk als 
de gemeente. Voor inwoners, ondernemers/organisaties 
en verenigingen die in de knel kwamen. Met de Klop aan 
campagne riepen we hen op zich te melden. Velen deden 
dat. Er waren onder meer een energietoeslag, inkomens-
toeslag, participatietoeslag, kwijtschelding of uitstel van 
betaling van (gemeentelijke) belastingen en toeslagen, 
kindpakket, gratis energiecoach aan huis en regelingen 
voor duurzaamheidsmaatregelen aan bedrijfspanden om 
de energielasten te verlagen etc. 

Voorbereidingen nieuwbouw VO school Vorden

In Vorden treffen we de voorbereidingen voor de nieuwe 
VO school (voor ca. 350-400 leerlingen) van Het Kompaan 
College. De huidige gebouwen zijn sterk verouderd en  
niet geschikt voor het eigentijdse onderwijsconcept van  
de school. In 2022 kochten we de grond aan aan de 
Almenseweg en kwam er een eerste ontwerp voor het 
gebouw. Ook is het bestemmingplan voor het perceel 
gewijzigd (van agrarisch naar bestemming maatschappelijk, 
verkeer en natuur). Over de plannen vindt nauw overleg 
plaats tussen gemeente, school en omwonenden. 

Stikstofproblematiek
Bronckhorst kent een grote agrarische sector. De stikstof-
uitstoot in ons land moet omlaag en dat heeft veel impact 
en leidde tot heftige (re)acties. Er kwam een Remkes- 
rapport en het kabinet neemt die aanbevelingen over. Wat 
dat concreet betekent, weten we nog niet. Wij begrijpen de 
zorgen van de boeren en voer(d)en gesprekken met onze 
agrarische sector. We zijn voor het behoud van familie-
bedrijven, staan open voor nieuwe vormen van landbouw 
en stimuleren de duurzame versterking van ons landschap.  
Er was een vlaggenactie die in de zomer veel losmaakte. 
Zij hingen aan onze eigendommen in de openbare ruimte, 
waardoor gevaarlijke verkeerssituaties konden ontstaan 
en die daar niet voor bedoeld zijn. Bovendien had een 

groep mensen veel 
moeite met de wijze 
waarop de Neder-
landse vlag gebruikt 
werd voor de actie. 
We verwijderden de 
vlaggen daarom na 
enig moment. 

Bomenbeheer 
Bomen zijn belangrijk. Voor de natuur én ons karakteristieke 
Achterhoekse landschap. Daarom zorgen we goed voor 
onze bomen. We snoeien, kappen bomen in slechte staat 
en herplanten als vervanging. We kiezen daarvoor plekken 
waar bomen voldoende kans hebben om uit te groeien en 
volwassen te worden. Ook zorgen we voor meer bomen  
en variatie in soorten om de biodiversiteit te versterken. 
We controleren onze bomen iedere 3 jaar. Grondeigenaren 
in het buitengebied konden in 2022 weer een gratis boom 
krijgen onder het motto 
‘Eén boom mot kun’n’.  
Het gaat bij deze actie om 
markante bomen die vrij 
staan in het landschap.  
We kregen maar liefst 208 
aanvragen! Verder zetten we 
het uitdelen van geboorte-
bomen voort. In 2022 deel-
den we aan 104 ouders van 
pas geboren Bronckhorster 
baby’s een boom uit.  

Bijdragen aan biodiversiteit
We zijn trots op de prachtige natuur in Bronckhorst.   
De natuurwaarden en biodiversiteit versterken we graag 
samen met betrokken inwoners en organisaties. We heb-
ben een biodiversiteitsplan, waarin staat hoe we dat doen. 
Op meerdere plekken in de bebouwde kommen renoveer-
den we het openbaar groen. We vervingen de verouderde 
beplanting door een combinatie van groenblijvende lage 
heesters en bloeiende planten, die een mooie groene 
omgeving en schuilgelegenheid en voedsel voor dieren 
opleveren. Ook startten we in het voorjaar op zes locaties 
een proef om gazons in de kernen minder te maaien en  
in te zaaien met een inheems kruiden-bloemenmengsel, 
zodat bloemenweides ontstaan. Om planten en dieren 
meer kans te geven maaien we 80% van de bermen en 
graslanden ecologisch. Bermen gaan er daardoor anders 
uitzien met verschillende kruiden, bloeiende planten en 
struikgewas. Ook wordt de begroeiing hoger en ruiger, 
waarbij we wel zorgen dat wegen en kruispunten veilig en 
overzichtelijk blijven. Bronckhorst doet mee aan een lande-
lijke pilot om groene reststromen, zoals bermmaaisel en 
bladresten, lokaal te verwerken. We verzamelen het afge-
vallen herfstblad, laten dat fermenteren volgens de Japanse 
Bokashi methode en gebruiken dat als bodemverbeteraar 
in de groenvakken. Hiermee verrijken we de bodem met 
organische stof. Dat is goed voor het bodemleven en  
het houdt vocht vast bij de beplanting. In dit project onder-
zoeken we o.a. samen met de Wageningen Universiteit  
en Stichting Milieukeur de voor- en nadelen van Bokashi 
omdat het nog niet is toegestaan in ons land. 



Duurzaamheidsinitiatieven
Bronckhorst wil energie-
neutraal worden. Dat bete-
kent dat we alle energie 
die we in Bronckhorst ver-
bruiken in de gemeente 
opwekken. Hier werken we 
samen met inwoners, ver-
enigingen en ondernemers 
naar toe. Om dit proces  
te stimuleren, boden we 
inwoners en ondernemers 
een groot aantal mogelijk-
heden en ondersteunden 
we verschillende activitei-
ten. Zo waren er een drukbezochte energiemarkt bij solar-
park De Kwekerij in Hengelo en duurzaamheidsmarkt in de 
Bloemenbuurt in Zelhem. We verleenden vergunning voor 
het zonnepark in Halle voor het opwekken van groene 
energie voor 800 huishoudens en stelden de grond 
beschikbaar voor zonnepark Het Hoge in Vorden, waar 
Energie Coöperatie Vorden 630 zonnepanelen realiseerde, 
gefinancierd door inwoners. Ook startten we in 2022 met 
het participatief ontwerpen van energietuin De Langenberg 
in Zelhem. De Op Morgen Mobiel kwam, een pop-up   
locatie, rijdende informatiekraam en ontmoetingsplek 
inéén. Voor het goede gesprek met belangstellenden over 
de duurzame samenleving van morgen. We startten met 
het plaatsen van een netwerk van openbare laadpalen 
voor elektrische auto’s in Bronckhorst. Inwoners kunnen 
zich melden voor een gratis openbare laadpaal in hun 
buurt. Verder plaatsten we Slimme bandenpompen, waar 
automobilisten gratis gebruik van kunnen maken. Een auto 
met goed opgepompte banden rijdt namelijk zuiniger en 
stoot minder CO2 en fijnstof uit. Lida Jolij-van Tongeren  
uit Hengelo werd onze Duurzame Ster vanwege haar  
grote inzet voor alles wat groeit en bloeit, in het bijzonder  
vlinders. Ze legde in Hengelo een vlindertuin aan voor 
inheemse vlinders en bijen en is een trouwe teller voor de 
vlinderstichting. Daarnaast neemt ze deel aan de groep 
Natuur op Bekveld, die kleur brengt en insecten onder-
steunt door het inzaaien van bloemen langs wegen tussen 
Hengelo en Toldijk. Ze kreeg een speciale tegel voor ons 
gemeentehuis. De gemeente werkt samen met inwoners, 
dorpsbelangenorganisaties, energiecoöperaties, de net-
beheerder en woningcorporaties aan een aardgasvrije 
gemeente. In 2050 moeten alle woningen en gebouwen in 
ons land van het gas af zijn. We kregen een bijdrage van 
het rijk en de provincie voor het realiseren van aardgasvrije 
proefbuurten. Hiervoor lopen proeven in de Bloemenbuurt 

in Zelhem en 
stadje Bronk-
horst. We zet-
ten samen met 
bewoners en 
organisaties 
stappen om 
energie te 
besparen en 
op te wekken, 
klimaatbesten-
dig te worden 
en een fijne 
leefomgeving 
te behouden. 
Omdat we het 

bevorderen van een duurzaam bewustzijn en een gezonde 
leefstijl graag stimuleren, organiseerden we ook weer een 
cursus ‘Leg je eigen moestuin aan’. Bij een gezonde leef-
stijl gaat het niet alleen om bewegen, ook gezonde voe-
ding is erg belangrijk. 37 enthousiaste cursisten volgenden 
de cursus. 

Nieuw Watertakenplan
Door klimaatverandering hebben we vaker te maken met 
extreem weer. Met schadelijke gevolgen voor ons drink-
water en de natuur. De gemeenten Bronckhorst, Doesburg 
en Rheden en het waterschap kwamen daarom met het 
nieuwe Watertakenplan, met meer aandacht voor de klimaat-
veranderingen en de aanpak van het water-, riolerings- en 
zuiveringsbeheer voor de komende jaren, waar mogelijk  
in combinatie met de 
aanpak van droogte. 
We zetten de afkoppel-
subsidie voort om 
inwoners te stimuleren 
rondom hun huis 
regenwater af te kop-
pelen van het riool en 
op te vangen in de tuin. 

Uitstekende afvalscheiding
Bronckhorsters scheidden 
87% (!) van hun afval en 
hebben maar 47 kilo restaf-
val per jaar. Een goede zaak 
en hiermee zijn we een van 
de koplopers op het gebied 
van afvalscheiding in Neder-
land. Dit betekent dat weinig 
afval verbrand hoeft te worden. Als bedankje kregen   
huishoudens begin 2022 een katoenen zakje voor het  
verpakken van groente en fruit in de winkel. 

Verkiezingen, nieuwe raad en college

Half maart stonden de gemeenteraadsverkiezingen op  
het programma. GBB kwam als grootste partij uit de bus. 
De zetelverdeling tot de volgende verkiezingen is als volgt. 
GBB 8 zetels, CDA 6 zetels, VVD 4 zetels, GroenLinks  
2 zetels, PvdA 2 zetels, D66 2 zetels en ChristenUnie/SGP 
1 zetel. Verschillende nieuwe raadsleden gingen met enorm 
enthousiasme aan de slag en een aantal bekenden kwam 
met veel plezier terug. GBB, CDA en PvdA vonden elkaar 
en vormen in de periode 2022-2026 de coalitie. Hun speer-
punten zijn: kansengelijkheid in een sterke economie, mooi 
wonen in vitaal Bronckhorst, samen leven, werken en ont-
moeten in een gezonde leefomgeving, landschappelijke 
kwaliteit met oog voor verschillende belangen en dienstbare 
overheid. Deze werden nog uitgediept in het programmaplan 
dat tot stand kwam na drukbezochte en goede bijeenkomsten 
met inwoners, ondernemers, organisaties en verenigingen 
in het najaar. Naast de burgemeester maken 4 wethouders 
het college compleet: Evert Blaauw en Emmeke Gosselink 
(GBB), Wilko Pelgrom (CDA) en Antoon Peppelman (Pvda), 
die eind juni benoemd werden.

Herbenoeming luister bijgezet
Burgemeester Besselink werd eind 2021 voor zes jaar  
herbenoemd. Een mooie aanleiding om zes bijzondere 
bezoeken aan de samenleving te brengen. Door corona 
gebeurde dat in 2022. Ze ging naar bewoners in De Bleijke, 
gaf een les over democratie aan statushouders, sprak  
met de jongerenwerker en een aantal jongeren over wat 
hen bezighoudt in Vorden, met de werkgroep Levend 
Landschap Vierakker bekeek ze wat zij zoal in hun dorp 
realiseren aan groene 
projecten, ze was 
special guest bij de 
very Special Dance 
& Gym groep van de 
Sperwer in Hummelo 
voor kinderen met 
een meervoudige 
beperking en 
bezocht twee mooie 
boerenbedrijven. 

Groep 8 aan de macht
Eind november bezochten ruim 200 leerlingen van   
10 basisscholen het gemeentehuis. Dit deden zij in het 
teken van ‘Groep 8 aan de macht’, dat de gemeenteraad 
organiseerde. Onder leiding van burgemeester Marianne 
Besselink grepen zij de macht tijdens twee kinderraads-
vergaderingen. Vanuit hun standpunt representeerden zij 

voor even een eigen politieke partij. De kinderraadsleden 
wisselden standpunten uit over een aantal voorstellen.  
Uiteindelijk werd democratisch gestemd voor de beste 
voorstellen. Basisschool De Leer & De Hoge Voorde 8b  
en Dorpsschool Vorden & De Hoge Voorde 8a gingen 
ervandoor met een prijs van € 250,- om hun voorstellen te 
realiseren. De leerlingen gaan dit schooljaar aan de slag 
met het organiseren van een spelletjesmiddag in Vorden 
en Hengelo voor kinderen die in armoede leven. 

Jeugdburgemeester
Jeugdburgemeester Lisa verrichtte in 2022 verschillende 
activiteiten. Zo was ze bij de dodenherdenking in Hengelo 
op 4 mei en opende ze Koningsdag in Keijenborg. Het kin-
derparlement kwam in 2022 enkele keren bijeen. De acht 
leden onder leiding van de jeugdburgemeester spraken 
onder andere over duurzaamheid en klimaat. Ook knapten 
ze een speeltuin in Hengelo op. In oktober werd Jorik de 
Greef uit Hengelo gekozen als nieuwe jeugdburgemeester 
en een nieuw kinderparlement geïnstalleerd. 

Vitale kernen 
Leefbare en vitale dorpscentra vinden we belangrijk. En 
dat vinden veel inwoners en ondernemers ook. Al enkele 
jaren werken we hier samen aan met betrokkenen in Hen-
gelo, Steenderen, Vorden en Zelhem in de werkgroepen 
vitale kernen. In 2022 is onder meer het volgende gebeurd: 
in Hengelo kwam de herinrichting van de Strip (omgeving 
Gezondheidscentrum/Raadhuisstraat) klaar, ook het groen 
en de beplanting. Daarmee is bijgedragen aan een veilige 
openbare ruimte en aantrekkelijker verblijfsgebied. De 
werkgroep startte ook een traject op om het winkelgebied 
compact te maken. Sinds september krijgt door de inzet 
van de werkgroep Steenderen de verbeterde inrichting van 
de J.F. Oltmansstraat in het dorp vorm. De verwachting is 
dat dit werk medio april 2023 klaar is. De aanbesteding 
voor het werk aan het Marktplein startte eind 2022 ook.  
In Vorden kwam de nieuwe entree van het Kulturhus klaar, 
waarmee de locatie uitnodigender is voor bezoekers en 
beter toegankelijk voor alle groepen. Sinds het najaar is de 
werkgroep hier weer op volle sterkte en met veel energie 
aan de slag gegaan met de uitwerking van (nieuwe) plan-
nen. In Zelhem zijn schetsen en plannen uitgewerkt voor 
de herinrichting van straten en het plein in het centrum. 
Allereerst voor de Smidsstraat en de kruising met de Mag-
noliaweg. Daarnaast werkte de werkgroep aan een plan 
voor de Markt en de omgeving. De kruising Ruurloseweg-
Burg. Rijpstrastraat maakt daar onderdeel van uit. Een 
ander onderwerp voor de werkgroep is de studie naar een 
zogenaamd Zelhemhuus. De beoogde locatie is het cen-
trum van Zelhem en de huidige accommodaties van de 
bibliotheek, Klokhuis en Lambertikerk. Over hun plannen 
voeren de werkgroepen intensief overleg met betrokkenen 
in hun dorpen. Verder besloten we onze inzet voor leefbare 
dorpen te verbreden en een aanpak te gaan ontwikkelen 
voor de vitaliteit van alle kernen en het buitengebied.  
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Verkeersveiligheid en duurzaam 
onderhoud wegen 
Als gemeente hebben 
we de plicht om te  
zorgen voor veilige en 
begaanbare wegen, 
fiets- en voetpaden. 
We onderhouden  
volgens een onder-
houdsprogramma. 
Daarmee hebben we 
een gestructureerde 
aanpak met een   
prioriteitenlijst en   
bijbehorende budgetten. Het herstellen van schade aan 
een ontsluitingsweg gaat bijvoorbeeld vóór schade aan 
een weg naar een weiland en onderhoud aan fietspaden 
en voetpaden krijgt voorrang boven een parkeerplaats of 
een weg in het buitengebied. Op een groot aantal wegen 
(ca. 500) zijn werkzaamheden uitgevoerd. Onder meer 
asfalt werd vernieuwd of gerepareerd en bermstroken  
zijn verbeterd. Een aantal wegen is heringericht zoals  
(de kruising) Keppelseweg in Hummelo bij de basisschool, 
die een schoolzone werd, de Halseweg in Zelhem werd 
verkeersveiliger en op de Zomerweg in Drempt kwamen 
rode stroken. 

Project gebiedsgerichte aanpak   
Hummelo/Laag-Keppel
Op de Dorpsstraat en de Hummeloseweg in Laag-Keppel 
is al lang sprake van verkeersoverlast. Om dit aan te pak-
ken en de verkeersveiligheid en leefbaarheid te verbeteren 
zonder dat dit ten koste gaat van bereikbaarheid, stelde een 
klankbordgroep met vertegenwoordigers van bewoners, 
ondernemers en dorpsraden uit Keppel, Eldrik, Hummelo 
en Drempt een advies op dat uit 3 deeltrajecten bestaat. 
Gemeente en provincie maken op basis van het advies 
afspraken over de financiering en verdere uitvoering   
van gewenste maatregelen. Eén van de oplossingen is  
het plaatsen van een landbouwsluis om het doorgaand 
verkeer in de Dorpsstraat te weren. De beste locatie voor 
de landbouwsluis wordt via 2 proefplaatsingen bepaald. De 
aanleg start voorjaar 2023. De eerste locatie is ten zuiden 
van de Oude IJssel en daarna wordt de landbouwsluis  
verplaatst ten zuiden van de rotonde Eldrikseweg/  
Barlhammerweg. Vervolgens nemen we een besluit over 
de definitieve plek. Begin september voerde de gemeente 
Doetinchem werkzaamheden uit aan de Keppelseweg  
op hun grondgebied, die nog voor flinke verkeersoverlast 
en afsluitingen in en rond Hummelo en Keppel zorgden.  
Dit duurde enkele weken. 

Veilig buitengebied bekroond met 2e ster 
Half juli kregen we als eerste gemeente in Nederland de 2e 
ster van het Keurmerk Veilig Buitengebied. Mede dankzij 
de intensieve samenwerking tussen diverse partijen om 
het buitengebied veilig te houden. We onderzochten met 
elkaar wat er speelt en welke aanpak daar het beste bij 
past. We zetten vooral in op preventie. De inzet leverde de 
2e ster van het keurmerk op en laat zien dat we op de goede 
weg zijn. Uit een onderzoek van RTL in het najaar bleek 
Bronckhorst de op één na veiligste gemeente van Neder-
land te zijn, als het gaat om ondermijnende criminaliteit.

Veteranen in het zonnetje
In juni organiseerden we weer onze 5-jarige veteranendag. 
Ca. 60 veteranen waren aanwezig. Inwoner en oud-com-
mandant van het Nederlandse leger Mart de Kruif vertelde 
over de situatie in Oekraïne. Daarna gingen de aanwezigen 
naar het Oorlogsmonument op het Verzetsplein in Vorden, 
waar initiatiefnemer en veteraan André Bergman en burge-
meester Besselink een speciaal wit Anjerperkje openden, 
een belangrijk symbool voor de erkenning en waardering 
van onze veteranen.  

Ondernemer van het jaar verkiezing 
Ondernemers zijn belangrijk voor Bronckhorst. Ze zorgen 
voor de werkgelegenheid van inwoners, maar dragen ook 
in belangrijke mate bij aan de leefbaarheid in de kernen. 
Om onze waardering uit te spreken voor de ondernemers 
organiseerden we in november voor het eerst de uitreiking 
van de Ondernemer van het Jaar prijs. Dit deden we 
samen met een werkgroep van enkele ondernemers bij de 
Gouden Karper in Hummelo. Er was ook een Startersprijs 
en Publieksprijs. De Ondernemer van het jaar werd   
Takkenkamp Groep uit Zelhem, Wondere Wereld uit   
Vorden werd Starter van het jaar en Frederiks by Jessi en 
Frederiks mannenmode uit Hengelo won de Publieksprijs. 
De eerste twee werden gekozen door een jury van onder-
nemers en de Publieksprijs door inwoners. 

Onderzoek naar werklocaties  
Samen met ondernemers en bedrijvenkringen voer(d)en 
we onze gezamenlijke Economische Agenda uit. Onder-
deel is onder meer onderzoeken waar uitbreiding of betere 
benutting van bestaande terreinen mogelijk is, dit loopt in 
2023 door. We houden hierbij rekening met duurzaam-
heidsdoelen, klimaatadaptatie, betrokken partijen zoals 
provincie en buurtbewoners, mogelijke verbetering infra-
structuur etc. Uit analyse blijkt dat er op korte termijn in 
onze gemeente meer bedrijfsruimte nodig is. Bijna alle 
bedrijfskavels zijn verkocht. Een mooi voorbeeld van een 
betere benutting is de herstructurering van het Industriepark 
in Zelhem, waaraan ook in 2022 gewerkt is. Verder startten 
we een onderzoek om te bekijken of vrijkomende agrari-
sche bedrijfslocaties op goed bereikbare locaties een plek 
kunnen bieden 
aan bedrijven  
die in het buiten-
gebied willen zit-
ten, waarbij een  
goede inpassing 
in het landschap 
een belangrijk  
criterium is. 

Monumentenprijs
Met onze monumenten-
prijs zetten we jaarlijks 
1 monument in het  
zonnetje, dat in dat jaar 
fraai gerestaureerd is. 
In 2022 viel de eer te 
beurt aan gerestaureerde 
boerderij Oude Vos  

aan de Lankhorsterstraat in Wichmond. De eigenaren  
verbouwden de voormalige herberg tot een woning met 
veel oog voor duurzaamheid (isolatie, warmtepomp en 
zonnecollectoren) en behoud van oorspronkelijke karak-
teristieke onderdelen. 

Welkom aan nieuwe inwoners

Na de coronaperiode konden we eind september eindelijk 
weer een live avond voor nieuwe inwoners organiseren. 
We verwelkomden ca. 150 mensen in het gemeentehuis. 
Het college en de raad stelden zich persoonlijk voor en  
er was een gezellige informatiemarkt waar medewerkers 
vertelden over allerhande zaken en projecten die spelen  
bij de gemeente en over onze producten en diensten. 
 
Nieuw website

In december ging onze vernieuwde website live. Hiermee 
zetten we een belangrijke stap in onze digitale dienstverle-
ning. De zoekmachine is verbeterd en de site is geoptima-
liseerd voor smartphone en tablet. Wist je dat je via onze 
website veel zaken online met ons kunt regelen?  
                                                       
Vrijwilliger van het jaar en kampioenen 
gehuldigd
Tijdens de gezellige nieuwjaarsreceptie in het gemeente-
huis op 11 januari jl. keken de burgemeester en Frans  
Miggelbrink terug op 2022 en blikten vooruit naar 2023. 
Ook huldigden we zoals altijd bijzondere kampioenen.  
Zij haalden een 1e, 2e of 3e plaats bij een NK, EK of WK  
in 2022. Dit keer waren dat er 20. Daarnaast zetten we de 
drie genomineerde Vrijwilligers van het jaar in het zonnetje. 
Dit waren de kluswerkgroep van sv Halle, Lammert Blikman 
van radio Ideaal en Wim Gudde die vele vrijwilligersactivi-
teiten doet voor o.a. het heiligenbeelden museum, sv Ratti, 
de voedselbank en stichting welzijn Vorden. Wim Gudde 
werd verkozen tot de Vrijwilliger van 2022. 
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